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فريدون حسن

مالكانيكهنميدانندصاحبچهشدهاند!
هرچند تص��ور برطرف ش��دن مش��كلات و معضلات س��رخابي هاي 
پايتخت با واگذار شدن آنها تصوري كاملًا اشتباه بود، اما بروز اتفاقات و 
حاشيه هاي روزهاي گذشته در استقلال كه در سطح پايين تر طي يكي، 
دو ماه گذشته در پرسپوليس هم ديده شد، ثابت كرد مالكان جديد دو 
باشگاه نه تنها كوچك ترين دركي از فوتبال و اتفاقات آن ندارند، بلكه 
حتي موقعيت شناس خوبي هم نيستند و اصلًا نمي دانند مالكيت چه 
چيزي را قبول كرده اند. بعد از پروژه بركناري مديرعامل پرس��پوليس 
توسط كنسرسيوم بانكي مالك سرخ ها كه آتش آن خيلي زود فروكش 
كرد، استقلال در حالي كه بايد خود را آماده حضور قدرتمندانه در ليگ 
نخبگان مي كرد، ناگهان با حاشيه اي عجيب و غريب روبه رو شد. تغيير 
كادرفني تيم، آن هم بعد از س��ه هفته از ليگ برتر و به بهانه شكست 
مقابل استقلال خوزستان! طي 10 روز، استقلال و هوادارانش شرايط 
بسيار سختي را تجربه كردند، شرايطي كه البته با نوع نگرش مسئولان 

هلدينگ هيچ بعيد نيست خيلي زود دوباره تكرار شود. 
طي 10 روز مسئولان هلدينگ و هيئت مديره استقلال در جبهه مقابل 
كادر فني هرچه دل شان خواست گفتند و در مقابل، جواد نكونام هم بعد 
از مدتي س��كوت از خجالت آنها درآمد، اما حالا با انتشار تصوير نكونام 
و شهرياري در كنار هم مي خواهند اينگونه القا كنند كه هيچ مشكلي 
وجود نداشته است. استقلال طي اين روزها برخي از اعضای كادر فني و 
بازيكنان خود را از دست داده و همين نكته به تنهايي كافيست تا به اين 
باور برسيم كه مالكان جديد اين تيم اصلًا متوجه نيستند كه چه چيزي 

را تصاحب كرده اند و چگونه بايد آن را اداره كنند. 
بهترين تعبير در اين خصوص را كاظم اوليايي، مديرعامل س��ال هاي دور 
اس��تقلال به كار برده اس��ت: »آقايان فكر كردند ك��ه كار خيلي كوچكي 
اس��ت، اما حالا متوجه ش��ده اند كه موضوع بس��يار بزرگ تر است از آنچه 
تصور مي كردند. هلدينگ به صورت جدي براي استقلال كم كاري كرده و 
امكانات اين باش��گاه بايد به آن برگردانده شود. مجمع استقلال را سازمان 
خصوصي سازي به رسميت نمي شناسد و مشكلاتي دارد. اگر نمي توانيد به 
درستي مديريت كنيد، بهتر است كنار برويد.« نكته مهم داستان واگذاري 
سرخابي هاي پايتخت اينجاست كه بيشتر از آنكه اين دو تيم از واگذاري سود 
ببرند، مالكان جديد و گمنام آنها بودند كه از قبل نام بزرگ اين دو باشگاه 
براي خودشان اسم و رسمي پيدا كردند، مالكاني كه كوچك ترين درك و 
فهمي از فوتبال و ش��رايط خاص آن ندارند و تصور مي كنند با چند ش��عار 
عامه پسند مي توانند هواداران اين دو باشگاه را راضي نگه دارند و مديريت 
درستي هم داشته باشند. داستان تغيير مديرعامل پرسپوليس و تغيير كادر 
فني اس��تقلال قطعاً به همين جا ختم نخواهد ش��د و اين حاشيه سازي ها 
از س��وي مالكان كار نابلد دو تيم ادامه خواهد داش��ت، حاشيه هايي كه به 
نظر مي رسد وزارت ورزش به عنوان س��هامدار بخش كوچكي از دو باشگاه 
مي تواند جلوي آن را بگيرد پيش از آنكه دو تيم بزرگ پايتخت توسط مالكان 

جديد به ته دره سقوط كنند و ديگر خيلي دير شده باشد.

مترجم: شیوا نوروزي

شیوا  نوروزي

رونالدوومسيالهامبخشهريكين
پيشرفت و كس��ب موفقيت مقدمه هر 
كاري محس��وب مي ش��ود و حفظ اين 
موفقيت و بقا در بالاترين سطح مقوله اي 
كاملاً مجزاست. با اينكه تيم ملي انگليس 
در سطح A ليگ ملت هاي اروپا حضور 
ندارد، اما كاپيتان سه ش��يرها همچنان 
اميدوار است با پيراهن انگليس گل هاي 
بيشتري به ثمر برس��اند. مهاجم پركار 
انگليس تمام س��عي اش را ك��رده تا در 
بالاترين سطح بماند و عملكردش نشان 
مي دهد به اين زودي ها پاپس نخواهد كشيد. اين بهترين خبر براي لي 
كارسلي اس��ت، مربي موقتي كه براي حفظ اين سمت و تبديل شدن به 
مرد ش��ماره  يك انگليس به جاه طلبي هاي كين نياز مبرم دارد. بازيكن 
31 س��اله 100 بازي ملي براي انگليس انج��ام داده و اهداف بزرگ تري 
هم در سر دارد:  »در اوج ماندن سخت ترين كار است. عمر روزهاي خوب 
بسياري از بازيكنان كوتاه است، به همين خاطر فكر مي كنم حفظ آمادگي 
و ماندن در اوج دشوار است. بازي مداوم در بالاترين سطح از فوتبال نيز به 
همان  اندازه سخت است. براي همين است كه احترام زيادي براي كريس 
رونالدو و ليونل مسي قائل هستم. 15 يا 20 سال در اوج ماندن دستاوردي 
بزرگ و رؤيايي است. صدمين بازي  ملي ام را برابر فنلاند انجام دادم و به 
اين موضوع افتخار مي كنم. اينكه پيراهن شماره 9 تيم ملي انگليس را به 
تن كنيد و در رقابت هاي بزرگ و در بين بهترين مهاجمان انگليس سري 
در سر ها درآوريد، يعني موفق بوده ايد. در هر تمرين و بازي بايد بالاترين 
استانداردها را داشته باشيم. من به اين س��طح رسيده ام و به آن مي بالم. 
فكر مي كنم مثل گذشته عطش گلزني دارم. در گذشته هوادار پروپاقرص 
تيم ملي بودم و حالا هم عاش��ق بازي كردن براي اين تيم هستم. حاضر 
نيستم حتي يك اردو يا يك بازي را از دس��ت بدهم. مي خواهم تا روزي 
كه مي توانم براي تيم كش��ورم بازي كنم. ستاره ش��دن به اين راحتي ها 
نيست. معتقدم مردم عملكرد بهترين گلزنان را زير نظر دارند و بسياري 
مي خواهند از آنها ياد بگيرند. هميش��ه آماده ام تجربيات و تفكراتم را با 
بازيكنان جديد درميان بگذارم و به آنها كمك كنم. در عين حال حواسم 

به كار خودم هم هست و براي پيشرفت تلاش مي كنم.«

پيروزي بر بلژيك حواشي خروس ها را كاهش نداد

بيتفاوتيدشان
نسبتبهاعتراضفرانسويها!

پيروزي بر بلژيك نيز نتوانست تيم ديديه دش��ان را از انتقادات و واكنش 
تماشاگران در امان نگه دارد. هفته دوم ليگ ملت هاي اروپا ديشب به پايان 
رسيد و فرانسه با كسب يك برد خانگي برابر بلژيك سه امتياز به جيب زد. 
خروس ها در ورزشگاه المپيك ليون شرايط سختي را تحمل كردند. شكست 
برابر ايتاليا هواداران را حس��ابي عصباني كرده بود. آنها انتظار نداشتن در 
اولين بازي ليگ ملت ها و آن هم در خانه با گل برابر لاجوردي پوشان تحقير 
شوند. همين مسئله باعث شد تماشاگران تا نام ديديه دشان، كيليان امباپه، 
بردلي باركولا و متئو گوندوزي در ورزشگاه خوانده شد، آنها را هو كنند و با 

سوت هاي ممتد نارضايتي شان را نشان دهند. 
البته سرمربي فرانس��ه براي جلوگيري از تكرار اتفاقات بازي با ايتاليا 
تركيبي كاملًا متحول شده را راهي ميدان كرد. تغيير تركيب بيش از 
پيش در خط حمله به چشم آمد، چراكه هم كيليان امباپه نيمكت نشين 
شده بود و هم گريزمان! در كل هش��ت بازيكن كليدي تيم در تركيب 
اصلي حضور نداشتند. اين در حالي بود كه تغييرات مورد نظر دشان به 
درد خورد و خروس ها با دو گل از سد بلژيك گذشتند. باركولا و دمبله 
گلزنان ميزبان در اين بازي حس��اس و پرحاشيه بودند. با اين پيروزي 
فرانسه كمي از بحران فاصله گرفت، هرچند كه رفتار تماشاگران نشان 
داد به هيچ وجه از عملكرد كادرفني تيم كشورشان راضي نيستند، اما 
طبق اعلام فدراسيون فرانسه قرارداد دشان تا سال 2026 ادامه خواهد 
داشت. در گروه دوم ايتاليا با ش��ش امتياز صدرنشين است و بلژيك و 

فرانسه نيز با سه امتياز در رده هاي دوم و سوم ايستاده اند. 
سرمربي فرانسه از اينكه بازيكنانش در ابتداي بازي عصبي بودند ابراز 
نارضايتي كرد. دشان با اشاره به اينكه امباپه در دو بازي اخير موفق به 
گلزني نشده است، اظهار داشت:  »در شروع بازي كمي عصبي بوديم، 
سپس با بازيكنان جديدي كه تجربه زيادي نداشتند، كارهاي تركيبي 
خوبي انجام داديم. خوشبختانه توانس��تيم بر بازي مسلط شويم و به 
پيروزي برس��يم. كيليان احس��اس خوبي دارد. بديهي است كه مانند 
همه بازيكنان تيم ما، او الان صددرصد آماده نيست. در مورد روند گل 
نزدن هاي او اصلًا نگران نيس��تم، چون امباپه به زودي گل خواهد زد. 
شايد او بيش از حد مورد توجه قرار گرفته است و فرانسه با اين بازيكن 
قوي تر خواهد بود. مطمئنم يك ماه ديگر شرايطش خيلي بهتر از قبل 

خواهد بود. من هيچ نگراني در مورد كيليان ندارم.«
داستان س��وت هاي هواداران و هو شدن س��رمربي و برخي بازيكنان 
به حواشي دامن  زده است. با اين حال دش��ان خودش را نسبت به اين 
موضوع بي تفاوت نشان داد: »من سوت اعتراض هواداران را نشنيدم، 
ولي با اين حال مش��كلي با انتقاد ندارم، چون انتقاد بخشي از فوتبال 
است. در واقع انتقادات روي من تأثير نمي گذارد و بازيكنان قطعاً در هر 

ديدار تمام توان شان را براي پيروزي تيم می گذارند.« 
            

بلژيكي ها نيز اوضاع خوبي ندارند. شياطين س��رخ اروپا بعد از باخت به 
فرانس��ه در يورو 2024 در ليگ ملت ها نيز مغلوب خروس ها ش��دند. 
شاگردان دومنيك تدسكو چهار بازي متوالي است كه مقابل فرانسه تن 
به شكست مي دهند. همين مسئله باعث شده كوين دي بروينه، كاپيتان 
33 ساله بلژيك از بازيكنان تيم انتقاد كند: »نمي توانم اينجا بگويم چه 
اشتباهاتي رخ داده است. نمي توانم صحبت هايي را كه بين دو نيمه كردم 
در رس��انه ها تكرار كنم، ولي خيلي بد بازي كرديم. اگر تمام تلاش مان 
را نكنيم تا به استانداردي كه همه انتظار دارند، برسيم بهتر است بازي 
نكنيم. ما به خوبي سال 2018 نيستيم. اولين كسي بودم كه اين افت 
را ديدم، ولي غيرقابل قبول اس��ت بازيكنان در زمين تلاش نكنند. در 
زمينه كارهاي دفاعي خيلي پرتعداد هستيم، ولي اصلًا نمي توانيم خوب 
دفاع كنيم و اين وضعيت بايد تغيير كند.« تدسكو، سرمربي بلژيك هم 
چاره اي نداش��ت جز حمايت از كاپيتان تيم��ش: »دي بروينه كاپيتان 
ماست و ذهنيت پيروزي زيادي دارد. بنابراين مي تواند از نظر احساسي 

نيز واكنش نشان دهد. او را درك مي كنيم.«

پررنگ ترين حاش�يه ليگ بيس�ت و چهارم 
ب�دون هي�چ ش�ك و تردي�دي داس�تان 
ورزشگاه هاس�ت و چمن هاي افتض�اح  آنها! 
ترديدي نيست كه فوتبال ايران با حاشيه اجين 
شده است، حاش��يه هايي كه مشكلات داوري، 
هزينه هاي گ��زاف، پاداش ه��اي غيرمتعارف ، 
دلالي ه��ا و ش��كايت هاي متع��دد ب��ه فيف��ا، 
بيانيه نويس��ي ها و اتهام زني ها تنها گوشه اي از 
آن است و هر ساله به اشكال مختلف خودنمايي 
مي كن��د، ام��ا در فصل ج��اري ورزش��گاه ها و 
چمن هاي نامرغوب و پرعيب و ايراد آنها در رأس 
تمام حاش��يه ها قرار گرفته اس��ت، به طوري كه 
شايد بسياري طي همين چند هفته اخير بارها و 
بارها از خود پرسيده باشند كه با اين شرايط چه 

اصراري به برگزاري رقابت هاي ليگ برتر بود؟!
اما مش��كل ورزش��گاه و چمن بزرگ ت��ر از اين 
حرف هاس��ت كه تنه��ا تيم هاي باش��گاهي را 
ش��امل ش��ود و تركش هاي آن تيم ملي  فوتبال 
را هم بي نصيب نگذاشته، به طوري كه شاگردان 
قلعه نويي هم بع��د از مدت ها بلاتكليفي همين 
چند روز قبل در اصفهان از قرقيزستان پذيرايي 
كردند، اما در ورزش��گاهي كه چمن آن را خود 
قلعه نويي و شاگردانش نيز مورد انتقاد قرار دادند، 

چه برسد به تيم حريف! 
با اين حال مديرعامل ذوب آهن ب��ا بيان اينكه 
بضاعت ما همين است و اگر نمي خواهند اجازه 
دهند خودمان در فولادش��هر ب��ازي كنيم، آب 
پاكي را روي دست همه ريخت كه اوضاع تغيير 

قابل توجهي نخواهد كرد!
البته ت��ا به ام��روز آقايان به صورت دس��ت و پا 

شكس��ته و كج دار مري��ز اوضاع را خ��وب يا بد 
مديريت كردند، اما عمده نگراني ها از برگزاري 
بازي هاي ليگ قهرمانان آس��يا و صدالبته ليگ  
نخبگان اس��ت. بدون تردي��د تيم هايي كه طي 
هفته هاي اخير ناچ��ار به برگ��زاري بازي هاي 
خانگي خود در ش��هرهاي ديگر ش��دند، گله  و 
انتقاده��اي بحق زي��ادي را مط��رح كردند، اما 
داس��تان ليگ  نخبگان،  ليگ قهرمانان  آس��يا و 
همچنين تيم ملي كاملًا متف��اوت از بازي هاي 
ليگ است كه در نهايت با يكي، دو انتقاد به دست 

فراموشي سپرده مي شود. 
هنوز فراموش نكرده ايم كه رونالدو بعد از بازي 
با پرسپوليس چه عكس هايي از ورزشگاه آزادي 
منتشر كرد. عكس هايي كه آبروي فوتبال ايران 
را برد، نه فقط چون اين عكس ها توسط رونالدو 
كه مخاطبان بسياري در دنيا دارد منتشر شد، 
بلكه به دليل آنكه آزادي بزرگ ترين،  اصلي ترين 
و مهم ترين ورزش��گاه ايران است و وقتي چمن 
آزادي به آن ش��كل اي��راد داش��ت، ديگر هيچ 
صحبتي نمي شد در خصوص ديگر ورزشگاه ها 
و چمن  آنها داش��ت. ش��ايد به همين دليل هم 
بود كه آقايان به صرافت تعمير اساس��ي آزادي 
افتادند، تعميراتي كه بايد طي س��ال هاي اخير 
آهسته و پيوسته انجام  مي شد تا امروز تيم ملي 
و سرخابي هاي پايتخت با تابلوی ورود ممنوع، 
كارگ��ران در ح��ال كار كردن هس��تند مقابل 
در ورزش��گاه آزادي مواجه نش��وند. تابلويي كه 
البته اين روزها مقابل ورزش��گاه هاي بس��ياري 
ديده مي ش��ود و به همين دليل هم هس��ت كه 
با وجود آغاز ليگ و گذش��ت س��ه هفته از آن، 

همچن��ان تيم ها دربه در يافتن ورزش��گاه براي 
برگزاري بازي هاي خود هس��تند، به طوري كه 
بحث ورزش��گاه ها و چمن آنها اصلي ترين بحث 
اين روزهاي فوتبال ايران است كه گويا قرار هم 
نيست به دست فراموشي سپرده شود، خصوصاً 
حالا ك��ه زمان زي��ادي تا آغاز لي��گ  نخبگان و 
قهرمانان آسيا نمانده و در چنين شرايط حساسي 
ميثاقي، مجري برنامه فوتبال برتر حرفي را زمين 
مي اندازد كه مي تواند داستان هاي طول و درازي 

پشت خود داشته باشد!
درس��ت در ش��رايطي ك��ه چم��ن نامرغ��وب 
ورزش��گاه ها در ش��هرهاي مختلف انتقادهاي 
بسياري را به دنبال داش��ته، ميثاقی در آخرين 
برنامه فوتبال برتر مي گويد شايد چمن هم مافيا 
دارد: »در برخي ورزشگاه ها هر سال رول چمن 
مي گذارند، اما سال بعد هم خراب مي شود. شايد 
خراب شدن چمن براي عده اي سود دارد، يعني 
براي مافياي چمن س��ود دارد كه چمن خراب 
ش��ود.« ش��ايد ميثاقي بدون هيچ پيش زمينه 
قبلي اين حرف را ب��ه زبان آورده باش��د، اما در 
كمال تأسف بايد گفت كه در فوتبال ايران هيچ 
چيزي غيرممكن نيس��ت. در فوتبالي كه فساد 
آن سربه فلك  كش��يده و با وجود تأييد بسياري 
از نهادها ب��ر اين مهم اقدام قاب��ل توجهي براي 
مقابله با آن انجام نمي شود، وجود مافياي چمن 

نمي تواند اتفاق خيلي عجيبي باشد. 
 ش��ايد اگر چند س��ال قبل گفته مي ش��د روزي 
می رس��د كه با وجود ورزشگاه هايي چون آزادي، 
نقش جهان يا حت��ي تختي و ي��ادگار امام تبريز 
پرس��پوليس،  اس��تقلال و تيم مل��ي ناچ��ار ب��ه 

برگزاري بازي هاي خود در قلعه حسن خان شوند، 
كمتر كس��ي آن را باور مي كرد و بيشتر شبيه به 
يك جوك بود، اما اين احتمال محال امروز محقق 
شده و نه تنها تيم هاي مدعي و مطرح باشگاهي كه 
تيم ملي فوتبال ايران نيز اندرخم يك  كوچه است 
و نمي داند براي هر بازي كه پيش رو دارد بايد روي 
كدام ورزشگاه حساب كند. ورزشگاهي كه مشكل 
گيت نداشته باشد يا چمن آن بتواند پذيراي يك 
بازي معمولي باش��د! در چنين شرايطي مجري 
برنامه فوتبال برتر مدعي مي شود كه بنا بر گفته 
يك منبع موثق  تا آخر آبان بازسازي بخش غربي 
آزادي تمام می شود و مي توان وارد برنامه تعميري 
فاز هاي ديگر ش��د. اين در حالي است كه نصيبي 
كه خرداد امسال به عنوان مدير مجموعه ورزشي 
آزادي منصوب شده در راستاي صحبت هاي قبلي 
خود كه از آماده شدن آزادي تا پايان مهر ماه خبر 
داده بود ب��ار ديگر تأكيد كرده كه اين ورزش��گاه 
خيلي قبل تر از برگزاري بازي پرسپوليس- النصر 
آماده خواهد ش��د. حال آنكه داوود رفعتي، دبير 
كارگروه ستاد استانداردسازي ورزشگاه هاي ليگ 
برتر مدعي است ديدار پرسپوليس - النصر كه در 
تاريخ 29 بهمن ماه سال جاري برگزار خواهد شد، 

افتتاحيه ورزشگاه آزادي خواهد بود. 
نگاه ها در پي  تمام ادعاهاي ضدونقيض و شرايط 
نامناسب ورزشگاه ها و چمن آنها به سمت وزير 
ورزش مي چرخد، خصوصاً كه او همين چند روز 
قبل بود كه گفت من مسئول شرايط استاديوم ها 
هستم و تأكيد داشت كه ورزشگاه آزادي بايد با 
كيفيتي بالا بازسازي شود و براي استانداردسازي 

ورزشگاه ها مشكل اعتبار ندارند.

دنيا  حيدري
      گزارش  يک

منتظر 3 مدال دووميداني در المپيك 2032 باشيد

كمكماليوزارتبراياستخداممربيخارجي
خيلي از رقبا عقب هستيم، اما ...

شمسايي:ماايرانيموميجنگيم
مراسم پاياني ليگ  دووميداني يك ميهمان ويژه داشت؛ احمد دنيامالي به مجموعه ورزشي آفتاب 
انقلاب رفت تا در اختتاميه ليگ اين رش��ته شركت كند و به فدراس��يون  دووميداني قول همكاري 
بيشتر بدهد. دو ماه از رياست احسان حدادي در فدراسيون دووميداني مي گذرد و اهالي اين رشته و 
همچنين جامعه ورزش منتظرند ببينند نايب قهرمان المپيك براي پيشرفت و مدال آوري دووميداني 
چه برنامه اي دارد. وزير ورزش در حاشيه اختتاميه ليگ دووميداني بر حمايت  هاي هرچه بيشتر از اين 
رشته مادر تأكيد كرد:  »در آينده شاهد رويدادهاي زيادي در دووميداني خواهيم بود و براي ورزش 
ايران مهم ترين رشته شايد به عنوان يك رش��ته پايه دووميداني باشد. فدراسيون بايد تلاش كند از 
طريق برگزاري مسابقات مختلف مخاطب بيشتري براي خود دست وپا كند و از اهالي رسانه و خصوصاً 
صداوسيما درخواست دارم به ما كمك كنند تا اين رشته بيشتر ديده شود. برنامه هاي ما در قالب يك 
برنامه چهار و هشت ساله است. بازي هاي آسيايي ژاپن را داريم و حتي در المپيك 2028 لس آنجلس 

نيز شرايط خوبي خواهيم داشت، حتي كمك مي كنيم در صورت نياز مربي خارجي هم بياورند.«
رئيس فدراسيون نيز تأمين مالي و برطرف كردن كمبود بودجه براي به خدمت گرفتن مربي خارجي را 
يكي از مهم ترين اهداف خود عنوان كرد: »برنامه هاي خوبي براي دووميداني داريم تا به هدف خودمان 
كه تكرار مدال المپيك است، برسيم. در تمام اين مسير هر كاري براي پيشرفت اين رشته مي كنيم تا 
به مدال هاي پرشمار المپيك دست پيدا كنيم. از روز اول گفتيم هدف ما مدال المپيك است و به وزير 
ورزش هم اعلام كرديم بايد در بازي هاي آسيايي آينده 10 درصد از مدال هاي دووميداني را كه 14 
عدد مي شود به دست آوريم. البته به شرطي كه هزينه مربيان خارجي كه در نظر داريم و حدوداً يك 
ميليون دلار )حدودا 60 ميليارد تومان( مي شود را فراهم كنيم. اگر دستمزد مربيان مدنظر را بدهيم، 
14 مدال ما در دووميداني بازي هاي آسيايي آينده تضمين است.«  حدادي همچنين قول درخشش 
در المپيك 2032 را هم داد: »اين قول را هم مي دهيم كه در المپيك 2032 سه مدال به دست  آوريم. 
براي المپيك 2028 هم مي توانيم 12 تا 14 سهميه بگيريم كه قطعاً مي تواند رتبه ورزش ايران را در 
جدول مدالي ارتقا دهد. از اين 12 تا 14 مدالي كه براي بازي هاي آسيايي آينده در ذهن داريم، نيمي 
از آنها در بخش بانوان است. بانوان ما انگيزه زيادي دارند، ولی بايد مقداري از فضاي مجازي دور باشند 
و حرفه اي پيش بروند. اگر در المپيك مدال بگيريد، نتيجه خوبي خواهد بود و اگر غير از اين باش��د 
نتيجه متوسط است. پتانسيل مدال آوري داريم. بايد كار كنيم تا به مدال برسيم. بايد برنامه ريزي و 

به كسب مدال فكر كنيم، نه اينكه فقط در المپيك باشيم.«

تيم ملي فوتس��ال ايران ظهر روز گذش��ته بعد از برگزاري آخرين تمرين و زيارت امام رضا )ع( براي 
حضور در جام جهاني فوتسال 2024 راهي ازبكستان شد، آن هم در شرايطي كه نگراني در خصوص 
وضعيت مصدومان و آمادگي تيم به دليل عدم برگزاري بازي هاي تداركاتي لازم قبل از اين رقابت ها 
را مي شد به وضوح از لحن آخرين مصاحبه وحيد شمسايي، سرمربي تيم ملي  فوتسال ايران قبل از 

اعزام به ازبكستان حس كرد. 
شرايط براي آماده سازي تيم ملي  فوتس��ال جهت حضوري پرقدرت در جام جهاني آنطور كه بايد مهيا 
نبود، اما شمسايي بر اين باور است كه بايد در چنين شرايطي همدل بود تا كار پيش برود: »بعد از دو 
سال حضور در تيم ملي، ما آماده ايم براي شركت در مهم ترين رويداد اين رشته كه جام جهاني است. 
از 28 شهريور كه وارد آخرين اردو شديم همه بازيكنان و كادر فني هم قسم شديم براي ميهن و پرچم 
كشور تلاش كنيم و اميدوارم بتوانيم قدم كوچكي براي مردم لايق و شايسته ايران برداريم و خوشحاليم 
كه براي آنها تلاش می كنيم. در اين مسابقات به هيچ چيز جز موفقيت و بالا بردن پرچم كشورمان فكر 
نمي كنيم. كشور در تحريم است و در اين تحريم ها تلاش خود را مي كنيم. چه فدراسيون فوتبال و چه 
كميته فوتسال در اين شرايط سخت بايد همه پشت هم باشيم. مثل جنگ هشت ساله دفاع مقدس كه 
همه مردم و مسئولان با هم همدل بودند.« سرمربي تيم ملي اگرچه بر اين باور است كه خانواده فوتسال 
لايق بهترين هاست و براي نشان دادن جايگاه آن به ديدار با رهبري اشاره مي كند، اما ترجيح مي دهد 
واقعيت ها را هم بيان كند: »وقتي مقام معظم رهبري تيم فوتسال را انفرادي دعوت مي كند بايد بدانيم 
اين ورزش در چه جايگاهي قرار دارد و همه بايد تلاش كنيم. به همين دليل هم به اندازه بضاعت خود 
تمام تلاش مان را كرديم. همه عوامل از فدراسيون گرفته تا باشگاه ها زحمت كشيدند، ولي اندازه ما قابل 
مقايسه با ساير كشورها و رقبا نيست. ما با دو بازي به جام جهاني مي رويم، درحالي كه ساير رقبا حداقل 
پنج بازي انجام داده اند. البته قرار است يك بازي هم با تايلند در ازبكستان داشته باشيم، اما بدون شك 
ديداري كه دو روز قبل از مسابقات انجام شود، نمی تواند كمكي به ما بكند. پيگير اخبار جام جهاني كه 

باشيم، تيم ما خيلي عقب تر از حريفان است، اما ما ايرانيم و گله گزاري نمي كنيم.«
هرچند كه لابه لاي مشكلات برشمرده شده، مصدوميت هاي ناگهاني هم مزيد بر علت نگراني هاي شمسايي 
است: »مصدوميت را نمي توان پيش بيني كرد. همين الان چند بازيكن 50 درصد داريم كه مصدوم هستند. 
اولادقبا هم همين چند روز قبل مصدوم شد كه اميدواريم تا روز مسابقه همه به شرايط خوبي برسند.« با 

وجود اين او تأكيد مي كند كه شاگردانش تنها براي كسب افتخار است كه راهي ازبكستان مي شوند.

شميم رضوان    چهره اشرف رامين    بازتاب

اينه�ا ه�واداران تي�م ملي 
   حامد قهرماني

فوتب�ال ايتالي�ا حاض�ر در 
مجارستان هس�تند كه اينگونه در حمايت از مردم 
فلس�طين و اعتراض به جنايات رژيم كودك كش و 
 نژاد پرس�ت صهيونيس�تي پش�ت به زمين فوتبال 
ايستاده اند. بازي ايتاليا و رژيم غاصب صهيونيستي 
دوشنبه شب در مجارس�تان با برتري آتزوري تمام 
ش�د، اما صحنه مهم و تأثيرگذار ب�ازي آنجا بود كه 
ايتاليايي هاي حاضر در ورزشگاه هنگام پخش سرود 
رژيم صهيونيستي، اعتراض جالبي از خود به نمايش 
گذاشتند. هواداران آتزوري هنگام پخش سرود رژيم 
اشغالگر پشت به زمين كردند و با هو كردن مخالفت و 

انزجارشان را نسبت به آنها نشان دادند. 
البته جاي تأس�ف دارد ك�ه فيفا ب�ا وج�ود اعتراض هاي 
گس�ترده كش�ورهاي مختلف ب�ه نسل كش�ي و جنايات 
رژيم صهيونيس�تي در غ�زه و درخواس�ت فلس�طين و 
كش�ورهاي ديگر ب�راي محرومي�ت فوتبال اي�ن رژيم از 
حضور در مس�ابقات بين المللي هيچ واكنش نشان نداده، 
در حالي كه اينفانتين�و و همفكرانش با اعمال سياس�تي 
دوگانه و گرفتن ژس�ت بشردوس�تانه و صلح طلبي چند 
سال است كه ورزش�كاران روس�يه را به خاطر درگيري با 
اوكراين از حضور در ميدان ه�اي جهاني محروم كرده اند. 
با وجود اين وجدان هاي بيدار بشري اينگونه عليه جنايات 
صهيونيست ها در مقابل چشمان كور و گوش هاي كر مجامع 

بين المللي از جمله فيفا واكنش نشان مي دهند.

اعتراضايتالياييها
بهصهيونيستهادرسكوتفيفا

سامي ماكبل

ديلي ميل

 ضدونقيض هاي فوتبالي كه رو به نابودي است

نهچمنداريم
نهورزشگاه

فدراسيون فوتبال اعلام كرد تنها تماشاگراني كه موفق به خريد 
بليت مسابقه استقلال ايران و الغرافه قطر می شوند به ورزشگاه 
بيايند. اميرمهدي علوي، مدير روابط عمومي فدراسيون فوتبال 
درباره حضور هواداران در ديدار استقلال مقابل الغرافه قطر در 
ليگ نخبگان آسيا گفت: »براساس برنامه فازبندي  شده قبلي و 
به دنبال برگزاري جلسه در ورزشگاه شهر قدس، گروه مرتبط 
در فدراسيون فوتبال تشكيل ش��د و با همكاري صورت  گرفته 
ميان شهرداري شهرقدس و مس��ئولان ذي ربط موارد تصريح  
شده توسط ناظر كنفدراسيون فوتبال آس��يا با دقت و سرعت 
بالا به انجام رسيد.« وي افزود: »نكته مهم در اين باره، ضرورت 
اطلاع رساني دقيق و مستمر نسبت به شرايط حضور هواداران در 
ورزشگاه است. بر اين اساس ضرورت دارد صرفاً تماشاگراني كه 
موفق به خريد بليت مسابقه مي شوند به ورزشگاه بيايند و ساير 

علاقه مندان از طريق تلويزيون تماشاگر مسابقه باشند.«

استقلال– الغرافهفقطبابليت


